

2017 澳門國際美食之都 26 澳門嘉年華

INTERNATIONAL CITIES OF
GASTRONOMY FEST
MACAO



青島, 中國 **Qingdao, China**

加入網絡年份
Year of Designation

2017



城市介紹

青島，一座坐落於黃海之濱、山東半島南部的沿海重要中心城市。它以“紅瓦綠樹、碧海藍天”的獨特風貌聞名，是國家歷史文化名城，也是聯合國教科文組織授予的中國首個世界“電影之都”。這裏是五四運動的緣起地，“五月的風”雕塑彰顯著城市精神。青島與電影相伴而生，位於西海岸新區的東方影都擁有40個國際標準攝影棚，孕育了《流浪地球》《封神》等大片，累計為中國電影貢獻票房近400億元。

漫步於八大關，登臨海上仙山嶗山，或是在青島國際啤酒節舉杯暢飲，都能深切感受這座融匯山海風光、近代歷史與現代光影魅力的海濱名城。



INTRODUCTION OF THE CITY

Qingdao, a key coastal city located on the coast of the Yellow Sea in the southern part of the Shandong Peninsula, is renowned for its unique landscape of "red tiles, green trees, blue sea, and clear sky." As a renowned national historical and cultural city, it is also China's first UNESCO Creative City of Film. This city is the birthplace of the May Fourth Movement, with the "May Wind" sculpture symbolizing its spirit.

Film has been integral to Qingdao's story; the Oriental Movie Metropolis in the West Coast New Area boasts 40 internationally standard studios and has produced blockbusters like *The Wandering Earth* and *Creation of the Gods*, contributing nearly 40 billion yuan to China's box office. Whether strolling through Badaguan, ascending the sacred coastal mountain Laoshan, or raising a toast at the Qingdao International Beer Festival, one can deeply experience this charming coastal city that harmoniously blends mountain-and-sea scenery, modern history, and cinematic allure.



青島東方影都影視產業園



青島東方影都影視產業園總占地170萬平米，是國內首個經英國松林認證符合國際標準的大型影視拍攝製作基地，擁有40個國際標準攝影棚和32個置景車間，配建有水下水製作中心、數字影音中心、創客中心、服務中心、綜合辦公樓、影視外景地，以及一站式影視服務平臺，可滿足國內外劇組的不同拍攝需求，致力於為全球電影製片人提供全方位、全流程的高品質影視製作服務。

園區自2018年運營以來，致力於科技影都、數字影都建設，擁有亞洲一流的影視虛擬化製作平臺、國內首套微米級別超高精度面部掃描系統“穹頂光場”，與阿裏合作共建幀享數字影棚，已成為中國影視產業數字化、虛擬化製作的引領者，被譽為“中國科幻大片的搖籃”。2023年當選中國電影家協會影視基地工作委員會副會長單位，榮獲中國影視基地突出貢獻獎。



CHINA MOVIE METROPOLIS FILM AND TELEVISION INDUSTRY PARK

China Movie Metropolis Film and Television Industry Park covers 1.7 million square meters and is the first production facility in China to have been accredited by Pinewood Studios. The Park consists of 40 soundstages conforming to international standards and 32 workshops on top of associated support facilities for underwater production and digital videos and audios, as well as makerspace, service center, office buildings and backlots. In a one-stop service platform, the Park is set to meet varied production demands and committed to providing quality services across the board and in the whole process for producers all over the world.

Since its operation in 2018, the park has been committed to the construction of a technology and digital film capital. It has a first-class film and television virtualization production platform in Asia, the first micro level ultra high precision facial scanning system "Dome Light Field" in China, and has cooperated with Alibaba to jointly build a frame sharing digital studio. It has become a leader in the digitalization and virtualization production of China's film and television industry and is praised by the media as the "cradle of Chinese science fiction blockbusters". Elected as the Vice Chairman Unit of the Film and Television Base Working Committee of the China Film Association in 2023, and awarded the Outstanding Contribution Award for Chinese Film and Television Bases.

